
Insändare om elenergi.  

Vindkraften ger oss billigare el 

Morgan Hjalmarsson (L) förstår inte varför vi i Sverige satsar på vindkraft. Han svartmålar vindkraften 

på tre olika sätt, som alla är vilseledande. 

Han skriver (6 aug) att vindkraften är inget att förlita sig till, för den levererar inte, när det 

inte blåser. Det är väl så självklart att det inte behöver skrivas? Men det är inte så, att alla 

vindkraftverk står stilla samtidigt.  Vårt land är stort, så det blåser alltid på några tusen verk.  

Produktionen är ojämn men det är inget problem i Sverige. När vinden producerar lite, ökar 

vi bara vattenkraftproduktionen, så får vi den el vi behöver.   

Tack vare vindkraften kan vi spara vattnet i kraftdammarna, så att det räcker till när det 

blåser mindre. Med vindkrafttillskottet har vi nu så mycket el, att vi kan exportera till bl a 

Tyskland. Därmed kan kolbaserad elkraft minskas, vilket är bra för vår gemensamma miljö. 

 

Hjalmarsson påstår att vindkraften får statliga stödsubventioner. Det är inte sant. Staten 

betalar inte en krona till vindkraften. Däremot stöttar elkonsumenterna med c:a 4 öre/kWh. 

Det blir i år c:a 1,5 miljarder kr. Den subventionen ska vara kvar högst 15 år till. Totalt blir det 

c:a 23 miljarder kr, d v s mindre än en fjärdedel av det som Hjalmarsson påstår. 

Vi elkonsumenter ska inte vara ledsna för att vi måste betala 4 öre i subvention. Tack vare 

vindkraften har vi i Sverige kraftig överproduktion på el. Det har pressat elpriset till den 

lägsta nivå vi haft de senaste tio åren. Utan vår stora vindkraftproduktion hade elpriset 

troligen varit upp emot 10 öre högre! 
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